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Zápis č. 08/2012 z 8. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

 ze dne 21. 3. 2012 
Přítomní senátoři: PaedDr. Dana Egerová Ph.D., Ing. Josef Červený Ph.D., PhDr. Věra 
Dvořáková, Ing. Venuše Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková Ph.D., 
JUDr. Ing. David Martinčík, Mgr. Romana Suchá, Adam Bárta, Klára Jechová, Bc. Zuzana Malá, 
Bc. Martin Polívka, Bc. Andrea Šusterová, Ing. Jan Tlučhoř, Bc. Eva Zoubková 
 
Omluvení senátoři: Ing. Michaela Horová Ph.D.  
 
Přítomní hosté: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Ing. Hana Kunešová, Ing. Mgr. Radka Součková 
 
Přítomno: 15 senátorů AS FEK (14 po dobu celého jednání AS FEK) 
 

PROGRAM:  
1. Rozpočet FEK na rok 2012 
2. Informace z vedení FEK 
3. Informace studentské komory AS FEK  
4. Informace z předsednictva AS ZČU 
5. Různé 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová přivítala senátory a hosty a seznámila přítomné            
s navrženým programem jednání. AS FEK následně hlasoval o programu jednání.  

Přítomno: 14 členů AS FEK 

Hlasování o programu jednání:   14 pro, 0 proti, zdrželi se 0  

Program 8. jednání pléna AS FEK byl schválen. 

Ad 1) Rozpočet FEK na rok 2012 

Předsedkyně AS FEK  předala slovo děkanovi FEK, doc. Plevnému. 

Děkan FEK předložil návrh na schválení rozpočtu FEK na rok 2012 a následně okomentoval 
jednotlivé položky předloženého návrhu rozpočtu, který senátoři obdrželi jako podklad k jednání 
AS FEK. Upozornil, že poprvé v historii FEK byla při tvorbě rozpočtu FEK použita metodika, 
která je dlouhodobě používána ze strany ZČU pro financování jednotlivých fakult. Pan děkan 
dále upozornil na změny v předloženém návrhu rozpočtu oproti dokumentu, který senátoři 
obdrželi jako podklad k jednání AS FEK.  
Předsedkyně AS FEK otevřela diskusi k tomuto bodu.  
Senátor Dr. Martinčík se dotázal na konkrétní obsah položky zdroje podle výkonu. Děkan FEK 
vysvětlil, že jde o zdroje z výuky. Studentokredity jsou v této položce vynásobeny koeficientem 
kateder. Tyto hodnoty platí pro celou univerzitu v rámci clearingu. Do této položky nespadá 
koeficient kvality „K“ - od těchto hodnot se odečítají platby za služby.  
Ing. Součková upřesnila, že položky vyznačené zelenou barvou jsou stanovené ze ZČU.  
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Předsedkyně AS FEK se zeptala na rezervy pro reorganizaci katedry jazyků. Děkan FEK 
odpověděl, že rezervy jsou rozpočtovány tak, že je vytvořena rezerva ve fondu rozpočtových 
prostředků, kde jsou uloženy finance z úspor z minulého roku. V tomto roce pan děkan nechce 
prostředky z tohoto fondu čerpat. 
Senátor Tlučhoř navrhl, zda by bylo možné, aby byli vyučující transparentně informováni             
o odměnách, které dostávají za publikační činnost. Pan děkan reagoval na tento návrh kladně. 
Po diskusi následovalo hlasování o předloženém návrhu rozpočtu FEK na rok 2012. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předložený rozpočet FEK  na rok 2012. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 15 členů AS FEK 
Hlasování: 14 pro, zdrželi se: 1, proti: 0   Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 2) Informace z vedení FEK 
 
2a) Informace děkana FEK o průběhu jednání v souvislosti s přechodem KGE na FEK 
Děkan FEK informoval senátory o dosavadním průběhu jednání s děkankou Fakulty pedagogické 
v souvislosti s přechodem KGE na FEK. Žádné výrazné komplikace během jednání nevznikly. 
Jednání dále pokračují ve věci zabezpečení výuky konkrétních předmětů. Děkan pro tyto účely 
stanovil pracovní skupinu za FEK, která se výše uvedenou problematikou zabývá. Jednání 
děkana FEK s děkankou FPE budou dále pokračovat.  
Předsedkyně AS FEK se dotázala na akreditaci oboru ekonomická geografie pod FEK. Děkan 
FEK uvedl, že z hlediska akreditace studijního oboru REG dojde k jeho převodu pod FEK, o 
případnou akreditaci oboru pod FEK bude možné požádat následující akademický rok.  
Senátor Dr. Gangur uvedl, že doc. Mentlík, který zůstává na FPE, bude zřejmě usilovat o 
reakreditaci oboru na FPE. Mohlo by tak pravděpodobně dojít k tomu, že by obdobná katedra 
jako na FEK působila rovněž na FPE. Zdůraznil, že stanovisko vedení ZČU k působení katedry 
geografie by mělo být zřejmé a použitelné pro akreditační komisi. Děkan FEK uvedl, že budeme 
usilovat jasné vyjádření ze strany vedení ZČU, o který by bylo možné se opřít.  
Předsedkyně AS FEK uvedla, že bude důležité, aby legislativní komise AS ZČU souhlasila 
s rozhodnutím AS FPE a AS FEK týkající se KGE a navrhla, aby byl pan děkan eventuelně 
přítomen na jednání komise AS ZČU. Pan děkan se k tomuto návrhu vyjádřil kladně. 

2b) Informace děkana FEK ke KJA 
Děkan FEK bude navrhovat zrušení KJA, vznikne Středisko mezinárodních aktivit. Středisko 
bude zajišťovat výuku odborných jazykových předmětů dosud vyučovaných na KJA od úrovně 
odborného jazyka 7+8 včetně odborných předmětů v cizím jazyce. Středisko bude mít méně 
zaměstnanců než nynější KJA. Dne 1. 3. 2012 proběhly pohovory se současnými zaměstnanci 
KJA. S paní proděkankou Ing. Kunešovou pan děkan stanovil, kolik vyučujících zůstane na FEK 
na AJ a NJ v Plzni a v Chebu. S některými pracovníky bude možné počítat pouze na částečné 
úvazky. Pan děkan připomněl, že katedra jazyků skončila za rok 2011 v propadu 1,2 miliónu Kč. 
Paní proděkanka Ing. Kunešová doplnila, že kromě odborných kurzů 7+8 v AJ a NJ a 
nadstavbových odborných jazykových kurzů v AJ a NJ zůstanou na FEK také nadstavbové kurzy 
z odborné FJ. Ruština zůstane v kombinovaném studiu, výuku zajistí ÚJP. Studenti FEK budou 
mít možnost navštěvovat kurzy FJ, ŠJ a RJ a kurzy AJ a NJ nižší úrovně než 7+8 na ÚJP. Na 
odbornou jazykovou výuku na FEK pan děkan počítá se 7-8 úvazky, z nichž některé budou 
částečné. 
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Senátorka Suchá se dotázala, kdy dostanou pracovníci KJA informaci o výsledcích pohovorů ze 
dne 1. 3. 2012. Děkan FEK uvedl, že se zúčastní nejbližší porady KJA a k výsledkům pohovorů 
se vyjádří. 

2c) Informace proděkanky pro studijní záležitosti, Ing. Kunešové 
Předsedkyně AS FEK předala slovo proděkance pro studijní záležitosti FEK, Ing. Kunešové, aby 
senátory seznámila s aktuální situací týkající se studijní problematiky na FEK. 
Paní proděkanka Ing. Kunešová předala senátorům tabulku s počty studentů, kteří za 1. semestr 
bakalářského studia nezískali dostatečný počet kreditů pro pokračování ve studiu a tuto tabulku 
okomentovala. Uvedla, že také v navazujícím studiu někteří studenti nezískali minimální počet 
18 kreditů. V souvislosti s odchody studentů proběhlo jednání vedení FEK s vyučujícími 
předmětu Mikroekonomie a zástupci studentské komory AS FEK. Bylo zjištěno, že obtížnost 
testů je obdobná jako v předchozích letech. Studenti, kteří nevyčerpali možnosti zkoušky, budou 
mít možnost si zkoušku zapsat v následujícím semestru. 
Dne 4. 3. byla ukončena anketa ke kvalitě výuky za ZS 2011-2012. FEK neměla dobré celkové 
výsledky v porovnání s ostatními fakultami ZČU. Konkrétní případy uvedené v připomínkách 
studentů paní proděkanka postupně prověřuje. Paní proděkanka upozornila, že za FEK platí 
termín vyjádření garantů předmětů a vedoucích kateder k připomínkám studentů v anketě do    
31. 3. 2012. 
Dále paní proděkanka uvedla, že v současné době probíhá přípravná fáze prací na sestavení 
rozvrhu na akademický rok 2012-2013. Rozvrhy by měly být sestaveny do 21. 5. 2012. 
Paní proděkanka se zmínila o panu Volfovi, podvodném organizátorovi seznamovacího kurzu pro 
1. roč. FEK. Pan Volf se na jednání s paní proděkankou Ing. Kunešovou nedostavil.  
Paní proděkanka informovala o dosavadním stavu přihlášek na navazující i na bakalářské 
studium. Termín podání přihlášek ke studiu na FEK končí 31. 3. Upozornila, že v porovnání 
s minulým rokem FEK zatím obdržela méně přihlášek.  
Předsedkyně AS FEK se zeptala, co můžeme udělat pro zvýšení počtu přihlášek. Děkan FEK 
uvedl, že zřejmě bude nutné vyhlásit 2. kolo přijímacího řízení.  
Proděkanka Ing. Kunešová doplnila, že podmínky k přijetí na FEK jsou stanoveny ve vyhlášce    
k přijímacímu řízení na FEK, která byla schválena akademickým senátem FEK.  
Senátor Polívka se zeptal, jak lze řešit snížení počtu studentů se zájmem o navazující studium. 
Paní proděkanka Ing. Kunešová reagovala, že je navazující studium poměrně náročné, zejména 
některé předměty a dodala, že vedení FEK se situací bude zabývat. 

Ad 3) Informace studentské komory AS FEK 
 
3a) Informace senátora Bárty o jednání se studenty FPE o přechodu KGE pod FEK  
Předsedkyně AS FEK předala slovo senátoru Bártovi, který se zúčastnil jednání studentů FPE ve 
věci přechodu katedry geografie pod FEK. Studenti FPE byly seznámeni se situací KGE na 
Fakultě pedagogické. Byly jim vysvětleny důvody přechodu katedry geografie pod FEK. Dále 
byli seznámeni s převedením jejich studia na FEK a s budoucími možnostmi rozvoje KGE na 
FEK, např. akreditace navazujícího studia. 
 
3b) Informace senátorky Zoubkové o schůzce studentských komor ZČU 
Senátorka Zoubková uvedla, že v únoru proběhla schůzka studentských komor za jednotlivé 
fakulty ZČU. Připomněla iniciativu studentů a některých vyučujících FF, kteří se vyjádřili proti 
oficiálnímu vyjádření rektorky a vedení ZČU. K situaci FPR byli zdrženliví zejména studenti 
technických fakult. 
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3c) Žádost senátora Ing. Tlučhoře – možnost zapojení studentů FEK do projektu INEM 
Senátor Tlučhoř uvedl, že v rámci projektu INEM bude vytvořena studentská poradní skupina a 
požádal senátory o pomoc při vytvoření této skupiny. Skupina by ve spolupráci s projektovým 
týmem projednávala případné náměty pro inovace předmětů v projektu INEM.  

Ad 4) Informace z předsednictva AS ZČU 
Senátorka Dr. Dvořáková informovala o bodech jednání předsednictva AS ZČU, kde byla jedním  
z hlavních bodů situace na FPR. V této souvislosti paní rektorka ZČU vyzvala senátory AS ZČU, 
aby vyučující vystupovali jednotně, měli by se nejdříve obracet na své senátory. 
Děkan FEK uvedl, že dne 14. 3. bylo sděleno na kolegiu rektorky ZČU, že vedení ZČU 
nedoporučuje přijímat studenty do 1. ročníku magisterského studijního programu FPR. Zároveň 
upozornil na stanovisko členů kolegia rektorky ZČU, které rozhodnutí vedení ZČU podpořilo.  
Senátorka Dr. Dvořáková uvedla, že paní rektorka ZČU zdůraznila problematiku autonomie 
děkanů fakult, kdy děkan FPE může zaujmout stanovisko v rozporu s vedením ZČU. Děkan FEK 
doplnil, že pokud jde o přijímací řízení, rozhoduje vždy děkan fakulty a akademický senát 
fakulty.  
Senátor Tlučhoř se dotázal, zda by bylo vhodné podpořit ze strany AS FEK prohlášení paní 
rektorky ZČU. Dle děkana FEK v tuto chvíli písemné vyjádření podpory od AS FEK ke 
stanovisku rektorky ZČU nebude potřeba. 
 
Předsedkyně AS FEK poděkovala senátorům za účast na jednání a jednání AS FEK ukončila. 
 
9. jednání pléna AS FEK se bude konat v dubnu 2012, termín bude upřesněn. 
 

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 
Usnesení 1:  

Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předložený rozpočet FEK ZČU na rok 2012. 
Hlasovalo:    15 členů AS FEK 
Výsledky hlasování:   14 pro, 0 proti, zdrželi se: 1      
 
 
V Plzni dne 21. 3. 2012 

Zapsala: Mgr. Romana Suchá, tajemnice AS FEK 

Schválila: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., předsedkyně AS FEK   


